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Punk
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Sak Ansvar/Fris

t 

1 Presentasjon av Ole-Mathias Nes, Statens vegvesen. Gikk gjennom 

bakgrunn for arbeidet. Lenke til bestillingsbrev: 

https://www.vegvesen.no/vegprosjekter/prosjekt/rv658alesundvigra/ 

Det jobbes med firetrinnsmetodikk i prosjektet. Fra trinn 1 med enkle 

tiltak til bygging av ny infrastruktur i trinn 4. Prosjektutløsende behov 

er risiko for brannhendelse med alvorlige konsekvenser for trafikanter 

og manglende rømningsmuligheter. Sikkerhet i dagens tunneler. 

Strategiske mål er samfunnsmål og effektmål på områder som 

sikkerhet, oppetid, kollektivandel og ivaretakelse av natur og klima. 

Prosjektet må forholde seg til flere rammebetingelser, tekniske, 

miljømessige, samfunnssikkerhet og økonomiske. Tunnelkonseptene 

gir store masseoverskudd, dette må ivaretas på en 

samfunnsøkonomisk god måte.  

 

Mulighetsstudie og presentasjon av 8 ulike konsept. Som grunnlag for 

KVUen er det gjennomført en mulighetsstudie, også vurdert innspill 

som kom i Ideverkstedet fra november 2021. Noen av ideene er ikke 

gått videre med blant annet på grunn av rammebetingelser, strategiske 

mål og andre innspill. Summen av dette gir grunnlaget for konseptene 

 

https://www.vegvesen.no/vegprosjekter/prosjekt/rv658alesundvigra/


som presenteres. Alle de 8 konsept sammenlignes mot et 

referansealternativ som heter K0.  

2 Konkrete innspill sendes til firmapost@vegvesen.no i løpet av et par 

uker. 

 

3 Firetrinnsmetodikken. Er K1 og K2 konsept som kan igangsettes før en 

eventuell beslutning av konseptvalgutredningen? Det kan være aktuelt 

med en kombinasjon av tiltak på både kort og lang sikt. Det kan være 

aktuelt med kombinasjonskonsept. 

 

4 Beredskapshensyn. Gjøres det risikovurdering? Vekting til liv og helse? 

Tenderer mot gjenbruk av eksisterende veg. Det er satt i gang en 

risikovurdering som vil være aktuelt å bruke inn mot KVUen. 

 

5 Kollektivkonseptene: Kan det lages kollektivløsninger som kan 

redusere behovet for antall personbiler som kjører i tunnelene? 

Løsningene tar for seg de tyngste trafikkstrømmene innen kollektiv per 

i dag.  

Busskonseptet. Matebusser til Valderøya, Direkteavganger derfra til 

sentrum og til Moa. Anslått kostnad 25-30 mil. kr per pr.  

Båtkonsept: Mating til Valderøya. Båt derfra direkte til sentrum, 10 min 

overfart. Godt tilbud for syklister. Passasjerene knyttes på 

kollektivtilbudet i sentrum. Det er sett på andre båttilbud som går 

parallelt med vei, men dette er ikke konkurransedyktig. Anslått 

kostnad 15-20 mill. kr per år.  

Kollektivtilbudet er avhengig av samarbeid mellom ulike parter, stat, 

fylke og kommune. Problematisk at det ikke er så lett å jobbe på tvers. 

En mulig løsning på dette er byvekstavtaler. Forutsetter jobbing mot 

politisk nivå. Hadde det vært mulig å pilotere en test som et tiltak for å 

unngå investering? Kan bli en utfordring med å legge opp til løsninger 

som forutsetter bytte av transportmiddel, spesielt med tanke på en 

aldrende befolkning.  

Godstransport er ikke vurdert særskilt i konsept K1 og K2. Kun 

persontrafikk. Godøy er et eget risikoelement i beredskapen. Anløp fra 

Ytterland foreslås som et ønsket tilbud, men gir lengre overfartstid.  

Kollektivkonseptene er skalerbare. Det handler om hvor mye man vil 

putte inn i dette. Staten bør samarbeide med fylket om å komme frem 

til en alternativ løsning for finansiering. 

 

 K3: Oppgradering av sikkerhet og oppetidsløsninger. Optimalisering av 

dagens tunneler. Kryssutbedringer på vei i dagen, rom for assistert 

redning, gang- og sykkelveg, utviding av krapp kurve i tunnel 

(ellingsøy), tilfartskontroll, redusert fartgrense og beredskapstiltak. 

Dette er ikke uttømmende liste. 

Mange gode tiltak i konseptet. Det som mangler er strekningen bak 

Valderhaugfjellet som mangler belysning. Mye møtende trafikk med 

dårlig sikt. 

 

 K4: Rømningstunnel parallelt med eksisterende tunneler. Lik stigning 

som eksisterende tunnel. Denne tunnelen vil ikke være i tråd med 
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dagens krav. Dette vil være en fravikssak som det må søkes om. 

Løsningen vil bedre sikkerheten og være rimeligere en å bygge nye 

tunneler. 

 K5: Nye parallelle tunnelløp med stigning lik dagens tunneler. Dette vil 

også kreve søknad om fravik siden det ikke er i tråd med dagens 

tunnelforskrift. Krever også noe bearbeiding av kryssløsninger i dagen.  

 

 K6: Ny/nye tunneler etter dagens regelverk. I trår med stigningskrav. 

Lang tunnel med arm opp til Ellingsøy. Må trekke påkoblingen mot øst. 

Innebærer at dagens tunneler stenges. Fravik for kryss i tunnel.  

Satt av område på Sætra i arealplanen. Alternativet knytter seg tett opp 

mot Moa-området, dette kan oppfattes som en ulempe for sentrum, 

dersom det ikke samtidig investeres i forsterket kollektiv mot sentrum? 

 

 K7: Bru i øst. Usikker på hvor mye trafikk alternativet vil trekke. 

Forutsetter også utbedring av fv. Seilingshøyde er mindre konfliktfylt 

en lengre vest.  

 

 K8. Lang bru/bruer/rørbruer over Ellingsøyfjorden og 

Valderhaugfjorden. Disse konseptene har mange mulige løsninger og 

kombinasjoner.  

 

 Er det åpenbare ting vi har glemt? Er det løsninger som bør være med?  

For Giske sin del (beredskap) er det Valderøytunnelen som er kritisk 

(trafikkmengde og stigningsforhold). Ny bru eller tunnel er eneste 

alternativ. En bru må være høy pga seilingshøyde.  

Trafikk øker sannsynligheten for en hendelse. Tiltak som kan dempe 

trafikk er viktig i forhold til beredskap.  

Når det gjelder Hamsundsambandet, vil det vil bli gjort 

følsomhetsanalyser av påvirkningen fra dette sambandet.  

 

 Neste steg er transportanalyser og samfunnsøkonomisk analyser. 

Tilråding og ferdig rapport er ventet å ferdigstilles høsten 2023. 

 

 Neste referansegruppemøte etter sommeren/tidlig høst i år.  

 Presentasjon legges ut på vegvesen.no 

https://www.vegvesen.no/vegprosjekter/prosjekt/rv658alesundvigra/

og sendes på e-post til deltakerne. 

Rune 

 Giske kommune ønsker mer informasjon om vurderinger av 

beredskap. Sette kommunen i kontakt med de som arbeider med 

dette. 

Ole-

Mathias 
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